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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-09-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 138

Information - VIVAB:s verksamhet, KS 2020/3
Beskrivning av ärendet
Margareta Björksund, verkställande direktör på Vatten och Miljö i Väst AB 
(VIVAB), informerar om verksamheten samt planer och utmaningar för 
framtiden.

6



Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-09-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 139

Ledamöternas eventuella frågor, KS 2020/5
Beskrivning av ärendet
Sara-Lena Bjälkö (SD) har inkommit med en enkel fråga till 
kommunstyrelsens ordförande Per Svensson (S) om att bjuda in Polisen, 
Säkerhetspolisen (Säpo) och andra berörda angående kriminella släktnätverk 
i Falkenberg.

Per Svensson (S) besvarar frågan.

GunMarie Stenström (M) har inkommit med en enkel fråga till 
kommunstyrelsens ordförande Per Svensson (S) om att satsa på små barns 
språkutveckling.

Per Svensson (S) besvarar frågan.
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Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 140

Anmälan av motioner, KS 2020/6
Beskrivning av ärendet
Inga motioner anmäls vid sammanträdet.
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Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 141

Anmälan av medborgarförslag, KS 2020/7
Beskrivning av ärendet
Följande medborgarförslag föreligger:

a) Medborgarförslag – Utöka öppettiderna i P-hus Centrum.              
KS 2020/356. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.

b) Medborgarförslag – Anlägg hälsokostplantager för odling av 
grönsaker. KS 2020/358. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget behandlas och beslutas av 
kommunfullmäktige.

c) Medborgarförslag – Cykelväg mellan Stafsinge och Skogstorp.          
KS 2020/365. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.

d) Medborgarförslag – Vindskydd på Skrea strand och Spritrakan.          
KS 2020/381. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.
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Utdragsbestyrkande
2 (2)

e) Medborgarförslag – Staket runt dammar. KS 2020/383. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till kultur-, fritids- och 
tekniknämnden för handläggning och beslut.

f) Medborgarförslag – Meddela lokala hälsoskyddsföreskrifter som 
begränsar småskalig eldning av fast bränsle. KS 2020/390. 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Medborgarförslaget överlämnas till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden för handläggning och beslut.
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-09-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 142

Anmälan av interpellationer, KS 2020/8
Beskrivning av ärendet
Inga interpellationer anmäls vid sammanträdet.

11



Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-09-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 143

Svar på interpellation angående ansvaret för hantering 
av legionella på äldreboenden, KS 2020/355
Beskrivning av ärendet
Kerstin Rosell (S), ordförande i socialnämnden och Christina Johansson (S), 
ordförande i Falkenbergs Bostads AB (FABO) besvarar Anita Gidéns (V) 
interpellation angående ansvaret för hantering av legionellabakterier på 
äldreboenden.
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Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 144

Motion - Låt Falkenbergs kommuns energibolag FEAB 
sköta gatubelysningen för kommunen, KS 2019/225
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att det pågår ett koncernövergripande uppdrag om 
kommunens energieffektivitet i sin helhet, i vilket motionärens förslag 
ingår.

2. Därmed anse motionen vara bifallen.

Beskrivning av ärendet
Anneli Andelén (C) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att, i 
samråd med Falkenberg Energi AB (FEAB), utreda förutsättningarna för att 
FEAB äger och driver offentlig belysningsanläggning i Falkenbergs 
kommun.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har inför kommunfullmäktiges 
behandling av ärendet yttrat sig över motionens förslag. Nämnden föreslår 
att motionen ska avslås eftersom motionärens förslag redan ryms inom ett 
sedan tidigare initierat koncernövergripande uppdrag.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar, likt kultur-, fritids- och 
tekniknämnden, att motionärens förslag stämmer väl överens om vad som 
utreds inom ramarna för ett av kommunstyrelseförvaltningen pågående 
projekt vars syfte är att minska energi- och effektanvändning och att 
kommunkoncernens energikonsumtion blir klimatneutral. Genom att ta fram 
inriktningsbeslut, strategier och hitta nya arbetsformer kommer kommunen 
uppnå högre effektivitet, lönsamhet, bättre miljö- och klimatnytta samt ökad 
samsyn och koncernnytta.

I det av kommundirektören initierade energiuppdraget framgår att ett av 
projektmålen är att utreda och ta fram beslutsunderlag kring ägandeskap och 
drift av gatubelysningen på FEAB, vilket är vad motionären föreslår. 
Tidplanen för uppdraget är färdigställande under fjärde kvartalet 2020. Mot 
bakgrund därav föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör 
anses vara bifallen.

Ekonomi
Vilka ekonomiska följder som kan komma om FEAB äger och driver 
offentlig belysningsanläggning får vidare utredningar redovisa. 
Utredningsuppdraget i sig bedöms inte ha någon inverkan i kommunens 
ekonomi.
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Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-17
Motion om att Falkenbergs kommuns energibolag FEAB ska sköta 
gatubelysningen för kommunen, 2019-05-03
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-04-27, § 55
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-11-21, § 189
Kommunstyrelseförvaltningen, projektdirektiv Energiuppdrag, 2020-05-20
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Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 145

Motion - Ställplats vid sjön i Fegen, KS 2019/454
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Ge kommunstyrelsen i uppdrag att ansöka om detaljplan för Ulabo 1:54 
m.fl.

2. Anse motionen vara bifallen.

Beskrivning av ärendet
Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Anneli Andelén (C) samt Per 
Johansson (C) har inkommit med en motion som syftar till att ordna upp ett 
antal brister som uppkommer på grund av att ett område i Fegen används 
som vildcamping istället för organiserad ställplats. Förslaget i motionen är 
att ge kommunstyrelseförvaltningen (mark- och exploateringsavdelningen) i 
uppdrag att ansöka om detaljplan för området för att i ny detaljplan varaktigt 
kunna möjliggöra ställplats och parkering.

Motivering av beslut
Gällande detaljplan pekar ut det aktuella området som parkmark, och inte 
för att användas som ställplats. Befintlig anslutningsväg till området saknar 
stöd i detaljplanen, men har funnits på plats sedan ca 1970. Vägföreningen 
sköter om området och kommunen äger marken. 

Ett pågående arbete har genomförts under våren 2020 för att möjliggöra en 
ställplats för årets säsong. Inför kommande säsonger krävs det 
detaljplaneändring för att möjliggöra för ställplatsen, åtminstone om den ska 
vara affärsdriven och långsiktig.  Kommunstyrelsens arbetsutskott har 
möjlighet att ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ansöka om en 
ny detaljplan, eller att detaljplanen ska upphöra. Vid ett upphörande av 
detaljplanen återinträder strandskyddsbestämmelser, vilket innebär en risk 
vid framtida hantering. Vid detaljplaneläggning kan även närliggande 
områden involveras för att rätta till historiska felaktigheter – något som 
dock troligtvis inte är kostnadsneutralt för kommunen.

För att verksamheten ska kunna bedrivas långsiktigt krävs en förändrad 
detaljplan. Beslut om detaljplanen måste finnas på plats innan 
verksamhetsutövaren kan få beviljat temporärt lov för ställplatsen. Genom 
att påbörja detaljplaneläggning och söka om tillfälligt bygglov i 10 år kan 
verksamheten bestå under den tid som detaljplanen tar att tas fram.

En detaljplan skulle också innebära att flera oegentligheter i närområdet 
skulle kunna ratificeras i den nya detaljplanen.

Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade ärendet 2020-08-18 för att 
kommunstyrelseförvaltningen skulle utreda förutsättningarna för en 
långsiktig ställplats. 
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Utdragsbestyrkande
2 (2)

Kommunstyrelseförvaltningen har utrett förutsättningarna som visar att en 
detaljplan, eller att upphäva befintlig detaljplan, måste göras. Den andra 
förutsättningen är även att det finns en extern part som är tagare.

Ekonomi
En detaljplan är minst ca 2 års arbete samt kostar uppskattningsvis 
åtminstone 500 000 kr. Även om det skulle gå att finansiera genom 
markupplåtelser med intressenter, kvarstår att det måste göras en detaljplan.  
Tjänstemannabedömningen är att kommunen tar en hög risk att inte få 
kostnadstäckning ifall det beslutas att göras en detaljplan.

Vid en ansökan om planläggning skulle eventuellt ställplatsen kunna 
hanteras med ett enklare planförfarande, vilket skulle innebära en snabbare 
och mindre kostsam planläggning. Troligtvis skulle det dock inte gå att rätta 
till närliggande felaktigheter.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-20 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-18, § 199 
Beslutsförslag 2020-07-01 
Motion om ställplats i Fegen 2019-10-29
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Utdragsbestyrkande
1 (3)

§ 146

Motion - Rensning av Ätran samt skyddsjakt på skarv, 
KS 2019/520
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå motionens första attsats om att snarast genomföra muddring och 
restaurering i åfåran i Ätran. 

2. Avslå motionens andra attsats om skyddsjakt på skarv.

Beskrivning av ärendet
Stig Agnåker (C) har inkommit med en motion om att Falkenbergs kommun 
snarast genomför muddring och restaurering så att det igen kan nyskapas 
ståndplatser för laxen i åfåran, samt att skyddsjakt på skarv införs. 
Motionären menar bland annat att laxfisket i Ätran har försämrats under 
senare år på grund av avsaknad av årlig upprensning av trästockar, sand och 
annat skräp. Skarven decimerar smoltbeståndet, varför skyddsjakt anses 
erforderlig. 

Inför kommunfullmäktiges behandling av motionen har kultur-, fritids- och 
tekniknämnden samt miljö- och hälsoskyddsnämnden beretts möjlighet att 
yttra sig över motionärens förslag. 

Motivering av beslut
Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att eventuella fiskevårdsåtgärder i 
Ätran mellan Laxbron och Tullbron i Falkenberg bör samordnas med 
pågående arbete med utvecklings- och förvaltningsplanen för Ätrans nedre 
fiskevårdsområde. Beträffande borttagning av död ved och muddring anser 
nämnden att sådana åtgärder skulle ha negativ påverkan den biologiska 
mångfalden i Ätran. Död ved och sand är naturligt förekommande strukturer 
i vattendrag, vilket många vattenlevande organismer är beroende av. 
Trädstammar och grenar som hamnar i vatten ökar variationen av 
livsmiljöer i vattendraget.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden förmedlar i sitt yttrande över motionen 
att ån Ätran sedan 2006 är ett Natura 2000-område med främsta syfte att 
skydda och bevara områdets genetiska laxstam. Varje Natura 2000-område 
har en bevarandeplan, så även området för Ätran. I planen, som är 
framtagen av Länsstyrelsen i Hallands län, presenteras omständigheter som 
kan komma att skada laxens fortlevad samt bevarandeåtgärder för att skydda 
fisken. Bland annat framgår att rensning av ån ska undvikas eller ske 
skonsamt.

Vidare anför kultur-, fritids- och tekniknämnden i sitt yttrande att Ätrans 
nedre fiskevårdsområdesförening, i vilken Falkenbergs kommun är medlem, 
ansvarar och förvaltar fisket i Ätran från bron i Vessigebro till Ätrans 
mynning i havet. 
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Utdragsbestyrkande
2 (3)

Föreningen ska ta fram en utvecklings- och förvaltningsplan för 
fiskevårdsområdet. Något datum för dess färdigställande finns emellertid ej. 
På grund av komplexiteten i naturområdet bör därför åtgärder avvaktas 
innan utvecklings- och förvaltningsplanen är färdigställd.

Beträffande skyddsjakt på skarv meddelar miljö- och hälsoskyddsnämnden i 
sitt yttrande att sådan skyddsjakt beslutas av Länsstyrelsen i Hallands län, i 
enlighet med jaktförordningen. Under vissa förhållanden kan skarv vara en 
reglerande faktor på fiskpopulationer i sjöar och vattendrag, men det finns 
för närvarande inget underlag som visar att skarv har någon påverkan på 
laxpopulationen i Ätran. Kultur-, fritids- och tekniknämnden meddelar i sitt 
yttrande över motionen att Ätrans nedre fiskevårdsområdesförening fick 
tillstånd för skyddsjakt på storskarv 2019. Föreningen och Falkenbergs 
kommun bevakar utvecklingen av skarvens närvaro i Ätran, men avvaktar 
vidare ansökningar om skyddsjakt huruvida behov föreligger.

Mot bakgrund av ovanstående resonemang föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionens bägge attsatser ska avslås. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-03 
Motion om rensning av Ätran samt skyddsjakt på skarv, 2019-12-03 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2020-04-14, § 39 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-04-27, § 56 
Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-03-09

Yrkande
Per Svensson (S), Bengt Hackberg (S), Mikael Salomonsgård (S), Georgia 
Ferris (KD) och Markus Jöngren (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

Stig Agnåker (C) och Shlomo Gavie (C) yrkar att motionen ska bifallas.

Sara-Lena Bjälkö (SD) och Bo Gustafsson (M) yrkar att motionens attsats 
om att införa skyddsjakt på skarv ska bifallas.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag avseende 
muddring och restaurering av åfåran i Ätran mot Stig Agnåkers (C) med 
fleras ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag. 

Därefter ställer ordföranden proposition på kommunstyrelsens förslag 
avseende skyddsjakt på skarv mot Stig Agnåkers (C) och Sara-Lena Bjälkös 
(SD) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.
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Votering
Votering begärs och verkställs avseende förslaget om skyddsjakt på skarv.

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst för Stig Agnåkers (C) med fleras yrkande.

Med ett utfall om 30 ja-röster, nio nej-röster, tolv ledamöter avstår från att 
rösta, beslutar kommunfullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 

Hur var och en röstar framgår av bilaga till protokollet.                         § 146
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§ 147

Motion - Ökad trygghet och tillgänglighet på 
återvinningsstationer, KS 2018/436
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå motionen med hänvisning till att ny inriktning med fastighetsnära 
insamling håller på att genomföras.

Beskrivning av ärendet
En motion av Per Svensson (S) angående ökad trygghet och tillgänglighet 
på återvinningsstationer inkom till kommunen 2018-08-17. Motionären 
lyfter fram att ökad belysning på återvinningsstationer skulle främja både 
trygghet och tillgänglighet till desamma. Återvinningsstationer är idag ofta 
placerade något undanskymt men där det ändå är nära till folkrörelse. 
Motionären lyfter även in att prioritet borde vara på återvinningsstationer i 
mindre orter.

Motivering av beslut
Återvinningsstationerna hanteras genom avtal med FTI AB, Förpacknings 
och Tidningsinsamlingen AB där FTI rustar själva 
återvinningsstationsplatsen samt sköter dess underhåll. I avtalet finns inte 
belysning med som ett särskilt krav. Som motionären nämner är kommunen 
ofta markägare till de platser där det finns återvinningsstationer och det 
skulle vara möjligt att belysa återvinningsstationerna utifrån. 

Kommunen upplåter ca 30 platser till återvinningsstationer och varje plats 
har egna förutsättningar för att kunna belysas. Dock pågår ett arbete med att 
ställa om till att i större utsträckning samla in förpackningar närmare 
hushållen, något som kallas för fastighetsnära insamling. Denna typ av 
insamling kan få som resultat att återvinningscentraler avvecklas varför 
förslaget blir att avslå motionen tills det är fastställt hur många och vilka 
återvinningsstationer som kommer att finnas kvar.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-27 
Motion- Ökad trygghet och tillgänglighet på återvinningsstationer

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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§ 148

Medborgarförslag - Belysning av återvinningsstationer, 
KS 2017/441
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget eftersom Förpacknings- och 
tidningsinsamlingen (FTI) för närvarande arbetar med en förändrad 
fastighetsnära insamling.

2. Översända medborgarförslaget till FTI.

Beskrivning av ärendet
Ett medborgarförslag inkom till 2017-09-20 som i korthet innebär ett förslag 
om att ordna belysning av de återvinningsstationer som finns i kommunen.

Motivering av beslut
En upplyst återvinningsstation har flera fördelar, så som förslagsställaren 
skriver, ökad trygghet, bättre sortering, mindre nedskräpning och längre 
tillgänglighetstid. Därför föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att ta 
fram en förstudie inkluderat kostnadsberäkning för att genomföra belysning 
på återvinningsstationer. Därmed bör medborgarförslaget anses behandlat.

Ekonomi
Beslutet innebär att en förstudie/inventering av förutsättningarna för att få 
till belysning på återvinningsstationerna, ska genomföras. Förstudien 
uppskattas kunna göras med enbart arbetstid. Förstudien redovisar 
uppskattade kostnader, och får lika till grund för framtida budgetberedning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-02-12
Medborgarförslag om belysning på återvinningsstationer, 2017-09-20
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§ 149

Medborgarförslag - Förbereda markområden till den 
som vill köpa villavagnar, KS 2016/483
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget.

Beskrivning av ärendet
Ett medborgarförslaget har inkommit där det föreslås att kommunen ska 
hyra ut mark för villavagnar, inklusive anslutningar till vatten och avlopp 
(VA) och el.

Motivering av beslut
Arrende av mark arbetar kommunen aktivt med vad det gäller att hitta 
arrendatorer för jordbruk eller jakt etc. Förutsättningarna anses dock inte 
finnas för att arrendera ut mark för uppställning av villavagnar. Sådant 
arrende skulle antingen behöva ske utanför detaljplanelagt område, där 
enbart enstaka villavagn skulle kunna godkännas, eller skulle plats behöva 
tillskapas genom detaljplaneläggning. 

Vid enstaka villavagnar skulle kostnaden för anslutningar bli hög, en 
eventuell förlust skulle få täckas av nätägarna om kostnaden överstiger 
respektive taxor. Risken för kostnaden för anslutningen skulle ligga på 
fastighetsägaren.

Vid detaljplaneläggning av område för villavagnar skulle det antingen göras 
som campingändamål, med en separat verksamhetsutövare för en 
campingverksamhet, alternativt skulle området planeras för bostäder, men 
skulle då troligtvis bebyggas med permanenta bostäder istället för med 
villavagnar.

Ekonomi
Beslutet förväntas inte påverka kommunens ekonomi. Skulle 
kommunfullmäktige välja att besluta i enlighet med medborgarförslaget 
behöver en inventering/förstudie över lämpliga platser göras innan det går 
att återkomma med en prisuppgift. Detaljplan kostar runt 500 tkr, oavsett 
var, men de tekniska förutsättningarna skiljer sig väldigt mellan olika 
platser. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-01
Medborgarförslag om villavagnar, 2016-11-21
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§ 150

Medborgarförslag - Avgifter för barnomsorg, KS 
2020/28
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att det pågår ett arbete med att ta fram ett schemasystem som 
mäter faktisk vistelsetid i förskola och fritidshem, vilket svarar upp mot 
medborgarförslagets intention.

2. Därmed avslå medborgarförslaget om att barnomsorgsavgiften ska utgå 
från den faktiska vistelsetiden i förskola och fritidshem.

Beskrivning av ärendet
Britt-Marie Nilsson har inkommit med ett medborgarförslag om att 
barnomsorgsavgiften ska utgå från den faktiska vistelsetiden i förskola och 
fritidshem. Förslagsställaren anser att det är vanligt att barn är anmälda att 
närvara i förskolan, men inte avanmäls vid frånvaro. Konsekvenserna blir 
bland annat matsvinn och felbedömningar i personalplanering då fler barn är 
anmälda att närvara i verksamheten, än hur det egentligen ser ut.

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet har barn- och 
utbildningsnämnden beretts möjlighet att yttra sig över medborgarförslaget. 
I korthet förmedlar nämnden att det för närvarande pågår ett arbete med att 
ta fram ett schemasystem som på ett bättre sätt än idag mäter faktiskt 
vistelsetid i förskola och fritidshem. Ett sådant system skulle svara upp mot 
en del av förslagsställarens intentioner med medborgarförslaget om att på ett 
bättre sätt kunna planera måltider och personalbemanning inom 
barnomsorgen. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar förslagsställarens intention om att det 
är eftersträvansvärt att uppnå bättre effektivitet i verksamheterna genom 
bättre personalbemanning och god planering av måltider i förskola och 
fritidshem. Att uppgifter om närvarande barn stämmer överens med det 
faktiska antalet är en förutsättning för att använda resurserna på bästa sätt.

Barn- och utbildningsnämnden meddelar i sitt yttrande över 
medborgarförslaget att det för närvarande pågår ett arbete med att ta fram ett 
schemasystem som på ett bättre sätt än idag mäter faktiskt vistelsetid i 
förskola och fritidshem. En viktig del i kravspecifikationen för det system 
som håller på att tas fram är att det ska vara enkelt för vårdnadshavare att 
anmäla frånvaro för sina barn.

Barnomsorgen är avgiftsbelagd och reglerad efter Skolverkets nationella 
riktlinjer. 
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Det är inte aktuellt med någon förändring av hur avgiften regleras, men 
däremot pågår ett arbete med nytt schemasystem för närvaro, vilket svarar 
upp mot en del av förslagsställarens intentioner med medborgarförslaget om 
att på ett bättre sätt kunna planera måltider och personalbemanning inom 
barnomsorgen. Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
medborgarförslaget avslås.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-17
Medborgarförslag om avgift för barnomsorg, 2020-01-07
Barn- och utbildningsnämnden 2020-04-23, § 62

Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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§ 151

Medborgarförslag - Omklädningsrum vid tågstationen 
för cykelpendlare, KS 2019/489
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget.

Beskrivning av ärendet
Daniel Hallberg har inkommit med ett medborgarförslag om att det ska 
byggas en mindre byggnad vid Falkenbergs tågstation där cykelpendlare 
med hjälp av passerkort ska kunna komma in och byta om. Förslagsställaren 
menar att en sådan åtgärd kan främja tågpendlare att ta cykeln istället för 
bilen.

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet har kultur-, fritids- och 
tekniknämnden beretts möjlighet att yttra sig över medborgarförslaget. 
Nämnden föreslår att kommunfullmäktige ska avslå medborgarförslaget 
eftersom investeringskostnaderna bedöms som oproportionerligt stora i 
förhållande till effekten av förslaget. Även kommunstyrelseförvaltningens 
planavdelning har yttrat sig över medborgarförslaget och föreslår att 
medborgarförslaget ska avslås, bland annat mot bakgrund av bristen på 
lämplig byggbar mark.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår förslagsställarens intention att en 
högre standard för pendlare som ska ansluta med tåg från Falkenbergs 
station kan öka andelen cykelpendlare och således minska biltrafiken. 

Förslaget är emellertid förenat med stora kostnader då det krävs att en sådan 
investering som föreslås kräver god tillgänglighet, säkerhet och separata 
omklädningsrum och toaletter. Driftkostnader tillkommer för 
administration, elektricitet, vatten och avlopp, städning, reparationer och 
säkerhet. Vidare är det brist på lämplig byggbar mark i området kring 
stationen, vilket är en försvårande omständighet.

Mot bakgrund av investeringskostnaderna som uppgår till cirka 1000 tkr 
samt löpande driftkostnader bedömer kommunstyrelseförvaltningen, i 
enlighet med kultur-, fritids- och tekniknämnden, att medborgarförslaget bör 
avslås.

Ekonomi
Om medborgarförslaget bifalls bedöms kostnaderna för investering uppgå 
till cirka 1000 tkr. Driftkostnader tillkommer. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-10 
Medborgarförslag om omklädningsrum vid tågstationen för 
cykelpendlare, 2019-11-20 
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-02-05 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-05-20, § 75

Yrkande
Per Svensson (S), Stig Agnåker (C), Per Johansson (C), Lars Fagerström (L) 
och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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§ 152

Medborgarförslag - Bygg p-hus vid korsningen 
Murarevägen- Norra Ringvägen, KS 2019/384
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Avslå medborgarförslaget.

Beskrivning av ärendet
Medborgarförslaget innebär i korthet att planerna på att bygga ett upp till 
fem våningar högt bostadshus i korsningen Murarevägen – Norra Ringvägen 
ska slopas till förmån för ett parkeringshus på den befintliga parkeringen.

Motivering av beslut
Kommunfullmäktige i Falkenbergs kommun beslutade 27 november 2018 § 
280 att anta detaljplan för Repslagaren 22 m fl. Detaljplanen möjliggör för 
ett bostadshus i upp till fem våningar. Kommunfullmäktiges beslut 
överklagades till Mark- och Miljööverdomstolens som fastslog kommunens 
beslut den 9 september. 

Detaljplanen är ny och har fortfarande genomförandetid kvar. Marken ägs 
av Falkenbergs Bostad AB. Beslutet i kommunfullmäktige är fattat i god 
ordning efter omfattande utredningar och samråd. Det är inte rimligt att 
upphäva detaljplanen för att ändra inriktningen på mark- och 
vattenanvändningen. 

Ekonomi
Kommunens ekonomi påverkas inte av beslutet. Det omvända beslutet (att 
upphäva detaljplanen) riskerar däremot att innebära stora 
ersättningskostnader till markägaren då detaljplanen fortfarande har 
genomförandetid kvar.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-01 
Medborgarförslag kommunen 2019-09-16.
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§ 153

Utbetalning av partistöd 2021, KS 2020/151
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utbetala partistöd för 2021, i enlighet med regler för kommunalt 
partistöd, till samtliga partier som är representerade i 
kommunfullmäktige och som inkommit med redovisning och 
granskningsrapport.

2. Ändra texten i § 2 i ”Regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs 
kommun” till:

Partistöd består av:
- Ett grundstöd om 38 499kr per parti och år, samt 
- Ett mandatstöd om 41 689kr per mandat och år.

Stödet regleras årligen av konsumentprisindex (KPIF-KS) i december 
året före utbetalning. Basåret för uppräkning baseras på stödet 2021.

Beskrivning av ärendet
Den 1 februari 2014 trädde nya regler för kommunalt partistöd i kraft. Det 
lokala partistödet ska syfta till att stärka partierna i den kommunala 
demokratin. Enligt reglerna måste fullmäktige fatta beslut om att de partier 
som får stöd ska redovisa att stödet använts för sitt ändamål och hur 
redovisningen ska lämnas in. Vidare ska redovisningen granskas av en av 
respektive parti utsedd granskare. Fullmäktige ska sedan årligen fatta beslut 
om utbetalning av partistöd. Enligt kommunallagen 4 kap. 31 § 
(kommunallagen 2017:725, tidigare 2 kap. 11 § kommunallagen 1991:900) 
ska partiernas redovisning och granskningsintyg lämnas in till 
kommunstyrelsen senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång, 
det vill säga 30 juni. Av samma lagrum framgår att fullmäktige får besluta 
att stöd inte ska betalas till parti som inte lämnar redovisning och 
granskningsrapport i tid.  

Den 24 juni 2014, § 110, fastställde fullmäktige Falkenbergs kommuns 
regler för kommunalt partistöd. Av reglerna framgår att mottagare av 
partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet 
har använts för det ändamål som anges i kommunallagen 4 kap 29 § 
(Kommunallag 2017:725, tidigare 2 kap. 9 § Kommunallag 1991:900) för 
att stärka partiernas ställning i den kommunala demokratin. Vidare framgår 
att det till redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. Av reglerna 
framgår också att om redovisning och granskningsrapport inte lämnats in i 
föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. Vid fördelning av 
partistöd beaktas endast mandat för vilken en vald ledamot är fastställd 
enligt 14 kap vallagen (2005:837). Partistödet utgår under högst 12 månader 
efter det att representationen upphört.  
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Åtta av åtta partier i Falkenbergs kommun som är berättigade till 
kommunalt partistöd har lämnat in handlingar innan 1 juli 2020.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår utbetalning av partistöd 2021 för de 
partier som lämnat in handlingar innan 1 juli 2020.

Ekonomi
Partistödet består av ett ursprungligt grundbelopp på 35 000 kr per parti i 
kommunfullmäktige och 37 900 kr per tillsatta mandat som partiet har i 
kommunfullmäktige. Stödet räknas årligen upp med utgångspunkt från 
konsumentprisindex (KPIX) 2014. Då SCB inte längre beräknar KPIX 
räknas stödet from 2016 istället upp enligt KPIF-KS, vilket enligt SCB är 
närmaste motsvarighet. För utbetalning av partistöd 2021 görs dock ingen 
uppräkning i budget 2021, enligt beslut i KF 2020-06-30 §106.

Partistödet uppgår till en totalkostnad på 2 434 123 kr för kommunen 2021. 
Det fördelas på följande vis:

Parti Partistöd

Moderaterna 413 699 kr
Kristdemokraterna 121 877 kr
Miljöpartiet    80 188 kr
Sverigedemokraterna 288 632 kr
Vänsterpartiet 121 877 kr
Centerpartiet 455 387 kr
Liberalerna 163 565 kr
Socialdemokraterna 788 898 kr

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-25
Regler för kommunalt partistöd i Falkenbergs kommun.               
Redovisning av erhållet lokalt partistöd med granskningsrapport och intyg 
från
Sverigedemokraterna
Vänsterpartiet 
Kristdemokraterna 
Miljöpartiet 
Moderaterna
Centerpartiet
Liberalerna
Socialdemokraterna
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§ 154

Överföring av ansvaret för kommunens centrala 
statistikverksamhet samt revidering av reglementen, 
KS 2020/333
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Under förutsättning av att servicenämnden fattar ett likalydande beslut, 
överföra ansvaret för kommunens centrala statistikverksamhet/-ansvar 
från kommunstyrelsen till servicenämnden 

2. Som följd härav revidera reglementena genom att texten ”kommunens 
centrala statistikverksamhet/ansvar för särskild verksamhet för statistik 
som avses i offentlighet- och sekretesslagen 24 kap 8 § (2009:400)” 
stryks ur kommunstyrelsens reglemente 4 § och införs i 
servicenämndens reglemente 1 §, stycke 4, punkt 5. 

Beskrivning av ärendet
Enligt gällande reglemente för kommunstyrelsen 4 § svarar 
kommunstyrelsen, inom ramen för anvisade medel och enligt de riktlinjer 
kommunfullmäktige i övrigt anger, för kommunens centrala 
statistikverksamhet/ansvar för särskild verksamhet för statistik som avses i 
offentlighet- och sekretesslagen 24 kap 8 § (2009:400). 

Uppdraget omfattar hantering av kommunens befolkningsstatistik och 
genomförs idag av kommunstyrelseförvaltningen. Statistiken hanteras i tre 
databaser; befolkningsdatabasen, sysselsättningsdatabasen och 
flyttdatabasen. Statistiken tillhandahålls på förfrågan från kommunens 
verksamheter men också på förfrågan från externa aktörer. I många fall 
efterfrågas statistiken inte bara utifrån kommunen som helhet utan även 
utifrån delområden och så kallade nyckelkodsområden i kommunen varför 
GIS-verksamheten ofta är en viktig part i tillhandahållandet av den statistik 
som efterfrågas. 

Föreliggande förslag innebär att statistikfunktionen överförs från 
kommunstyrelsen till servicenämnden. Uppdraget kommer utifrån förslaget 
att istället genomföras inom serviceförvaltningen inom befintliga 
personalresurser. Uppdraget omfattar idag i genomsnitt över året ca 5 % av 
en heltidstjänst. 

Motivering av beslut
Uppdraget gällande tillhandahållande av befolkningsstatistik är ett rent stöd- 
och serviceuppdrag som faller väl inom ramen för servicenämndens 
övergripande uppdrag att samordna och utveckla effektiva stödfunktioner 
för övriga nämnder, att säkerställa att samordningsvinster tas tillvara och för 
att kommunens verksamheter ska kunna fokusera på sina kärnverksamheter 
och ge effektivare kommunal service. 
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Uppdraget om befolkningsstatistik är nära kopplat till GIS-verksamheten 
inom servicenämndens ansvarsområde. Att lägga statistikfunktionen under 
samma verksamhet som GIS förväntas ge möjligheter till utveckling av 
befolkningsstatistiken som verksamhetsområde och därmed ökad kvalitet på 
statistikunderlag till verksamheten samt högre effektivitet. 

Ansvaret för framtagande av befolkningsprognoser ligger oförändrat kvar på 
kommunstyrelsen och arbetet leds av kommunstyrelseförvaltningen. 

Ekonomi
Förslaget innebär ingen förändring av nämndernas budgetramar. 
Statistikuppdraget kommer att genomföras inom befintliga personalresurser 
hos serviceförvaltningen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-01
Förslag till nytt reglemente för kommunstyrelsen, 2020-08-11
Förslag till nytt reglemente för servicenämnden, 2020-08-11
Servicenämnden 2020-08-27 § 79
Servicenämndens reglemente
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§ 155

Förslag till sammanträdesdagar och tider för 
kommunfullmäktige 2021, KS 2020/350
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunfullmäktige under 
2021 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag.

2. Sammanträdena börjar kl. 16.00 om inget annat anges.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen lämnar ett förslag till sammanträdesdagar 
och tider för 2021. Förslaget följer samma mötesintervall som under 2020.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-19
Förslag till sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsens 
arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2021. 2020-08-19
Översiktskalender
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§ 156

Redovisning av uppdrag-Ökad HBTQ-kompetens bland 
kommunens anställda, KS 2014/297
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna redovisningen av uppdraget. 

2. Uppdra åt samtliga nämnder och styrelser att genomföra 
utbildningsinsatser i enlighet med motionens intention.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag för kommunfullmäktige att godkänna redovisning av 
uppdrag att visa vilka utbildningsinsatser som genomförts för 
förtroendevalda i Falkenbergs kommun för att öka kompetensen inom 
HBTQ-frågor.

2014-06-24 inkom en motion om att kommunen genom olika 
utbildningsinsatser ska arbeta för att öka kunskapen och kompetensen kring 
HBTQ-frågor bland kommunens anställda. Kommunfullmäktige beslutade 
2015-09-29  att bifalla motionen samt ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
under 2015 och 2016 organisera kommunövergripande utbildningsinsatser 
för tjänstemän och förtroendevalda med fokus på att öka komptensen i 
HBTQ-frågor.

Vid behandlingen av uppdragsredovisningen beslutade kommunstyrelsen 
2018-04-10 att återremittera ärendet för att få klarhet i vilka 
utbildningsinsatser som genomförts för förtroendevalda i Falkenbergs 
kommun för att öka kompetensen inom HBTQ-frågor. 

Motivering av beslut
Fokus har inte enbart varit på HBTQ-frågor, utan ett helhetsgrepp har tagits 
kring mångfald i syfte att inte exkludera någon grupp. 
Medarbetardagarna 2015 hölls med inriktning mångfald, mål och 
visionsarbete för att lyfta fördelarna med mångfald inom Falkenbergs 
kommun som arbetsplats. Mångfald berör således bland annat HBTQ-
frågor.

Personalavdelningen tillhandahåller utbildning i HBTQ-frågor för 
kommunens anställda och förtroendevalda vid efterfrågan. Därmed bör 
uppdraget anses redovisat.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-27
Kommunstyrelsen 2018-04-10, § 121
Kommunfullmäktige 2015-09-29, § 141
Beslutsförslag 2018-04-03
Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2018-02-15 § 6
Motion 2014-06-24
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2018-02-08

Yrkande
Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar att ärendet ska återremitteras till 
kommunstyrelsen för att utreda de ekonomiska konsekvenserna av 
uppdraget.

Per Svensson (S) och Marcus Dufwa (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag, samt att uppdra åt nämnder och styrelser att genomföra 
utbildningsinsatser i enlighet med motionens intention. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras under 
sammanträdet eller återremitteras i enlighet med Sara-Lena Bjälkös (SD) 
återremissyrkande och finner att ärendet ska avgöras under sammanträdet.

Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för att ärendet ska avgöras under sammanträdet.
Nej-röst för att ärendet ska återremitteras.

Med ett utfall om 45 ja-röster mot sex nej-röster beslutar 
kommunfullmäktige att ärendet ska avgöras under sammanträdet. 

Hur var och en röstar framgår av bilaga till protokollet.                         § 156

Propositionsordning
Därefter ställer ordföranden proposition på Per Svenssons (S) med fleras 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 157

Kranmärkning av kommunkoncern samt antagande av 
policy för inköp och försäljning av förpackat vatten, KS 
2020/392
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Uppdra åt kommunstyrelsen att Kranmärka kommunkoncernen. 

2. Anta policy för inköp och försäljning av förpackat vatten. 

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har haft uppdrag att utreda förutsättningarna 
för en kranmärkning av kommunkoncernen. Utredningen visade att 
kommunkoncernen köper in väldigt små mängder av förpackat vatten. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därmed att kommunkoncernen 
kranmärks och har upprättat en policy som ligger i linje med 
kranmärkningen. 

Kranmärkt är en nationell hållbarhetsmärkning för verksamheter som väljer 
kranvatten framför flaskvatten. Genom kranmärkningen visar man att man 
tar ställning för en bättre miljö och inspirerar andra att också välja 
kranvatten. Kranmärkningen är kostnadsfri och kommunen står själva för 
uppföljning av efterlevnad av märkningen. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommuns kranvatten håller god kvalitet. Kranvattet är 
lokalproducerat, billigt, hälsosamt och ett klimatsmat alternativ till 
flaskvatten. Svenskt vatten uppger att kranvatten är 200 gånger billigare och 
300 gånger bättre för miljön än buteljerat vatten. 

Att kranmärka organisationen och inte använda förpackat vatten minskar 
kommunen negativa miljöpåverkan från avfall och koldioxidutsläpp och 
följer mål i både avfallsplan och målindikatorer i styrmodellen och kopplar 
till det övergripande målet om att bli ett föredöme inom hållbarhet och den 
politiska viljeinriktningen. 

Då kranmärkningen är en hållbarhetsmärkning och inte en certifiering 
ansvarar kommunen för uppföljning att kranmärkningen efterlevs, varför en   
policy för inköp och försäljning av förpackat vatten upprättats i linje med en 
kranmärkning. 

Ekonomi
Själva kranmärkningen och beslut om kranmärkning är kostnadsfritt för 
kommunen. Initialt kan kranmärkning kosta kommunen en del i de 
verksamheter där det bedöms att investering i en eller flera vattenautomater 
behöver göras. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-03
Förslag till policy för försäljning och inköp av förpackat vatten
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§ 158

Godkännande av optionsavtal, del av Smedjeholm 
1:65, KS 2020/351
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslag till optionsavtal med Nordiska Truss AB avseende del 
av fastigheten Smedjeholm 1:65

Beskrivning av ärendet
Nordiska Truss AB äger fastigheten Kantpressaren 1. Bolaget köpte 
fastigheten av Falkenbergs kommun år 2015 och bebyggde den med en 
industribyggnad på ca 3 000 kvm. År 2017 byggde de till industribyggnaden 
med ytterligare ca 3 000 kvm. Bolaget ser ett fortsatt expansionsbehov och 
är intresserade av att köpa till ytterligare mark. Deras önskemål är att bygga 
till befintlig industribyggnad med ytterligare 6 000 kvm alternativt bygga en 
ny fristående industribyggnad. 

Falkenbergs kommun har upprättat ett förslag till optionsavtal som innebär 
att bolaget har rätt att köpa verksamhetsmark på Smedjeholm av 
Falkenbergs kommun, del av Smedjeholm 1:65. Inom optionsområdet kan 
bolaget bygga en ny fristående industribyggnad. I det fall de önskar bygga 
ut befintlig byggnad krävs en detaljplaneändring eftersom det ligger ett 
område med allmän platsmark mellan de båda verksamhetstomterna. 

Enligt optionsavtalet ska bolaget påbörja byggnationen av en ny 
industribyggnad senast 2022-06-30, annars upphör optionsavtalet att gälla. I 
det fall bolaget vill ändra detaljplanen för att upphäva allmän platsmark ska 
bolaget bekosta en sådan detaljplaneändring. I det fall detaljplaneläggning 
pågår 2022-06-30 ska optionsavtalet förlängas.

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun äger verksamhetsmark på Smedjeholm som är till 
försäljning för 120 kr/kvm respektive 180 kr/kvm (planlagt för industri och 
handel), enligt taxa beslutad av kommunfullmäktige 2018-11-27.

Ekonomi
I det fall bolaget köper den mark inom optionsområdet som i dagsläget är 
planlagd för industriändamål ger det en intäkt till kommunen på ca 1,6 Mkr. 
Om köparen väljer att köpa all mark inom optionsområdet, vilket kräver en 
detaljplaneändring, ger det en intäkt till kommunen på ca 2,1 Mkr. Köparen 
bekostar lantmäteriförrättning samt eventuell detaljplaneändring.

Falkenbergs kommun bekostar flytt av ett dike som korsar optionsområdet. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-25 
Karta Nordiska Truss AB 
Optionsavtal Nordiska Truss AB – 2020-05-19 
Taxa vid försäljning av kommunalt ägd verksamhetsmark – 2018-10-24
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§ 159

Markanvisningsavtal gällande Ullared 3:74 och 3:75, 
KS 2020/338
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslag till markanvisningsavtal med PE-Fastigheter 
Landsbygd AB gällande Ullared 3:74 och 3:75.

2. Godkänna att fastigheterna Ullared 3:74 och 3:75 inte fördelas och säljs 
via kommunens tomtkö.

Beskrivning av ärendet
PE-Fastigheter Landsbygd AB har bebyggt tre småhustomter i Ullared med 
ett tvåfamljshus vardera. Nu vill de bebygga ytterligare två småhustomter 
med tvåfamiljshus.

Motivering av beslut
Detaljplanen som berör de aktuella fastigheterna vann laga kraft år 1974. 
Fastigheterna styckades sedan av år 1978. 

Mark- och exploateringsavdelningen har tagit fram ett förslag till 
markanvisningsavtal. Avtalet gäller för en tid om två år och innebär att PE-
Fastigheter har rätt att köpa fastigheterna Ullared 3:74 och 3:75 för en 
köpeskilling om 100 000 kr/fastighet. Köpeskillingen är baserad på 
konsumentprisindex för oktober månad 2019. Vid försäljning ska 
köpeskillingen justeras med KPI för oktober månad året närmast före det 
aktuella överlåtelse året. Bygglov ska sökas i enlighet med gällande 
detaljplan och vara godkänt av kommunens bygglovsnämnd innan 
marköverlåtelse får ske. För marköverlåtelsen tecknas separat köpekontrakt.

Ekonomi
Tecknande av markanvisningsavtal påverkar inte kommunens ekonomi. Vid 
tecknande av efterföljande köpekontrakt erhåller kommunen en köpeskilling 
om 100 000 kr/fastighet, totalt 200 000 kr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-11
Översiktskarta
Förslag till markanvisningsavtal nr 253, 2020-06-08
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§ 160

Utvärdering av medborgarförslag, KS 2020/321
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att ta fram förslag till riktlinjer 
och regler för att införa e-förslag i Falkenbergs kommun.

2. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att ta fram förslag till riktlinjer 
och regler för införande av en systematisk synpunktshantering i 
Falkenbergs kommun.

3. Medborgarförslagen ersätts med e-förslag så fort riktlinjer och regler för 
e-förslag beslutats av kommunfullmäktige

Beskrivning av ärendet
En genomlysning har gjorts av hur medborgarförslagen fungerat och 
behandlats i Falkenbergs kommun sedan införandet 2004.

Motivering av beslut
Utredningen kommer fram till att medborgarförslagen har fungerat väl i 
Falkenberg i enlighet med statens intentioner. Ett återkommande problem 
med medborgarförslag är dock besluten lyfts till en högre nivå än där de 
normalt skulle beslutas.  Lagstiftningen ställer krav på att beslut måste tas 
av nämnd, kommunstyrelse eller kommunfullmäktige. Detta oavsett om 
denna typ av beslut normalt fattas på ren verkställighet eller inom ramen för 
delegation. För att lyfta över ett så stort antal av dessa frågor samt komma 
tillrätta med att likabehandlingsprincipen upprätthålls genom att liknande 
ärenden behandlas på samma sätt oavsett som dessa benämns 
medborgarförslag eller synpunkter så föreslås att e-förslag införs. Detta 
aktiverar även andra delar av våra invånare som ges möjlighet att rösta fram 
de förslag de anser bra för politisk behandling. Därmed får även de 
förtroendevalda ett underlag på att de förslag som kommer behandlas 
politiskt är de som önskas av en större del av befolkningen.

Samtidigt föreslås att en systematisk synpunktshantering införs. Orsaken är 
att kriterierna för medborgarförslag och e-förslag sannolikt inte kommer 
vara detsamma för att komma till rätta med vissa problem med 
medborgarförslagen. En systematisk synpunktshantering skulle även 
säkerställa att en medborgare som lämnar en synpunkt får ett svar inom 
samma tidsintervall oavsett till vilken förvaltning synpunkten lämnas in.

Ekonomi
Ett införande av e-förslag i kombination av ett införande av systematisk 
synpunktshantering anses inte påverka de nämnders ekonomi som har en väl 
fungerande synpunktshantering redan idag. 
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I dessa fall bör den minskade administrationen från dagens 
medborgarförslag till införande av e-förslag väl täcka de resurser som 
kommer krävas för att sammanställa och rapportera de synpunkter som 
inkommit till förvaltningen sedan förgående rapportering. 

Vilka resurser som kommer krävas i de nämnder som inte har en väl 
fungerade synpunktshantering idag får kartläggas i samband med att en 
nulägesanalys görs inom ramen för det uppdrag som ges för införande av 
systematisk synpunktshantering. Här måste resurserna vi lägger på att 
hantera synpunkter vägas mot den nivå av service vi vill ge invånarna i 
Falkenberg.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-23 
En genomlysning av medborgarförslagen i Falkenbergs kommun

Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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§ 161

Taxa för framtagande av detaljplan, KS 2020/246
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Tillämpa justeringsfaktor (N) 1,2 vad gäller timdebitering i Taxa för 
plan- och byggverksamhet från och med 2021-01-01.

Beskrivning av ärendet
Kostnad för kommunens arbete med bygglov och detaljplaner regleras av 
Taxa för plan- och byggverksamheten (KF 2012-11-27). Avgifterna utgår 
från prisbasbeloppet och justeras därmed årligen per automatik. Taxan utgår 
från Svenska kommunförbundets taxeförslag 2011.

Kostnader för detaljplan tas ut per timme och räknas ut med hjälp av en 
formel. Timavgiften beräknas som en funktion av ett värde som utgör
en tusendel av gällande prisbasbelopp. Därtill läggs ärendeberoende faktorer 
som grundar sig på den tidsåtgång och komplexitet som handläggningen av 
respektive ärendetyp kräver. Därutöver kan justeringsfaktor N läggas till 
funktionen i syfte att anpassa avgiftsnivån till förhållanden inom 
kommunen. I Taxa för Plan- och byggverksamheten i Falkenbergs kommun 
används formeln TIM x mPBB x N. Värdet för TIM hämtas ur en fastslagen 
tabell och N är ett justeringsvärde som utgår från kommunens storlek eller 
typ. I nuvarande taxa är justeringsfaktorn satt till 1. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att justeringsfaktor 1,2 tillämpas för 
timdebitering inom Taxa för plan- och byggverksamhet från och med 2021.

TIM kr/tim N=1 kr/tim N=1,2
Uppdragsansvarig 18 851 1021
Handläggare 16 757 908
Biträdande 14 662 794
Administratör 12 568 681

Ärendet har remitterats till bygglovsnämnden som 2020-06-25 har tillstyrkt 
ändringen.

Motivering av beslut
Kommunen får ta ut avgifter för tjänster som kommunen tillhandahåller. 
Avgifterna storlek ska följa självkostnadsprincipen och 
likställighetsprincipen, Det innebär kommunen inte får ta ut högre avgifter 
än vad som motsvarar kostnaderna för de tjänster kommunen tillhandahåller 
samt att kommunen ska behandla alla sina medlemmar lika.

Taxan för plan- och byggverksamheten i Falkenbergs kommun utgår i 
grunden från prisbasbeloppet. 
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Det innebär att avgifterna justeras varje år med förändringen i 
prisbasbeloppet. Hur stor avgiften blir är sedan avhängigt av de faktorer 
som ingår i formeln för timdebitering.

Faktor N föreslås i SKLs taxeförslag från 2011 utgöras av siffran 0,8 (om 
kommunen har färre invånare än 20 000), 1,2 (om kommunen har fler 
invånare än 50 000) och 1 för kommuner med invånarantal däremellan. 

Kommunfullmäktigekan besluta att faktor N ska vara lägre eller högre, och 
kan grunda sitt beslut på invånarantal eller på andra faktorer, t.ex. Sveriges

Kommuner och landstings kommungruppsindelning. Varbergs och 
Falkenbergs kommuner tillhör grupp C6, mindre stad/tätort, i 
kommungruppsindelningen 2017.

Varbergs kommun använder som jämförelse talet N=1,2 men har för 
timdebitering valt att sätta timpriser till jämna hundratal. I Halmstads 
kommun har timpriset satts till ett enhetspris om 20 mPBB vilket 2020 
innebär ett timpris på 946 kronor. Det är rimligt att förvänta sig att 
kostnaderna för respektive kommun är likartade.

Vid en jämförelse av timpriser med Varbergs kommun ger N=1,2 en mer 
likartad nivå mellan kommunerna än N=1,0. Detta gäller även vid 
jämförelse med Halmstad kommuns 946 kronor/timme.

TIM N=1,2 Varberg

Uppdragsansvarig 18 1021 1200
Handläggare 16 908 1000
Biträdande 14 794 900
Administratör 12 681 800

Ekonomi
Intäkterna för timdebitering på planavdelningen ökar med 20 % från och 
med 2021 om justeringsfaktorn N sätts till 1,2. Då mark- och 
exploateringsavdelningen interndebiteras kommer kostnader för 
framtagande av detaljplaner öka för deras del då alla exploatörer, privata 
såväl som kommunala, omfattas av prisökningen. I de fall då mark- och 
exploateringsavdelningen deltar i detaljplaner som experter ökar även deras 
intäkter.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-01
Taxa för plan- och byggverksamheten 2012-11-27
Beslut i bygglovsnämnden 2020-06-25
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§ 162

Exploateringsavtal avseende detaljplan för Hjortsberg 
3:32, KS 2020/379
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslag till exploateringsavtal avseende detaljplan för 
Hjortsberg 3:32.

Beskrivning av ärendet
Mark- och exploateringsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har 
tagit fram ett förslag till exploateringsavtal (exploateringsavtal nr 258) med 
ägaren till fastigheten Hjortsberg 3:32, Förenade Fastigheter i Hjortsberg 
AB, inför antagandet av detaljplan för Hjortsberg 3:32. Exploateringsavtalet 
reglerar de åtaganden som åvilar exploatören. 

Antagandet av förslag till ny detaljplan behandlas parallellt med detta 
ärende om exploateringsavtal. Den kvartersmark inom planområdet som ska 
överföras från den kommunalt ägda fastigheten Hjortsberg 4:1 till den av 
exploatören ägda fastigheten Hjortsberg 3.32, behandlas i ett separat ärende 
i KSAU även om den står nämnd i detta exploateringsavtal. 

Motivering av beslut
Exploateringsavtalet innebär att exploatören ska betala en 
exploateringsavgift om 290 000 kronor till kommunen för utbyggnad av 
gång- och cykelväg från befintligt GC-nät till förskolan. Dessutom reglerar 
avtalet exploatörens ansvar för de ytterligare utrednings- och 
saneringsåtgärder som kan komma att krävas i och med de föroreningar som 
finns i marken på exploatörens och kommunens fastigheter. Exploatörens 
ansvar avseende föroreningar, är i avtalet reglerat på så vis att det sträcker 
sig en bit utanför planområdet och omfattar delar av den kommunala 
fastigheten Hjortsberg 4:1 som kommer kvarstå i kommunal ägo. Detta för 
att kommunen så långt som möjligt inte ska behöva stå för kostnader 
förknippade med sanering av förorenad mark som kan uppkomma i och med 
etablering av förskolan. I övrigt innehåller exploateringsavtalet sedvanliga 
villkor.

Ekonomi
Exploatören erlägger en exploateringsavgift om 290 000 kronor till 
kommunen för utbyggnad av gång- och cykelväg från befintligt GC-nät till 
förskolan. Det motsvarar hela kommunens beräknade kostnad för 
utbyggnaden varför full kostnadstäckning fås. Markförsäljningen hanteras i 
separat ärende i KSAU (KS 2020/380) där intäkten framgår.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-02 
Översiktskarta 
Exploateringsavtal nr 258
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§ 163

Detaljplan för Hjortsberg 3:32, KS 2016/503
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anta detaljplanen för Hjortsberg 3:32.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen gav 2017-03-14 samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag 
att pröva Hjortsberg 3:32 för förskola. Detaljplanen har handlagts med 
standardförfarande, vilket innebär att planförslaget har varit föremål för två 
remisser, ett samråd och därefter en granskning. 

Motivering av beslut
Huvudsyftet med detaljplanen är att möjliggöra för förskola i 4-6 
avdelningar. Vidare är ett syfte med planförslaget att säkerställa säkra 
tillfartsvägar för trafikanter som har förskolan som målpunkt.

Planområdet är beläget i Falkenberg cirka 5 km söder om centrum. Området 
avgränsas av ett större grönområde samt Nabolagets väg. Norr och nordväst 
om planområdet finns befintlig bebyggelse. 

Detaljplanen har varit ute på både samråd och granskning. Under arbetes 
gång har revideringar gjorts för att leda fram till nu föreslagna detaljplan. 
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att detaljplanen nu kan 
antas för genomförande.

Ekonomi
Detaljplanen bekostas av exploatören. Ett exploateringsavtal tas fram inför 
antagandet.

Underlag för beslut
Beslutsförslag, 2020-09-03
Planbeskrivning, antagandehandlingar
Plankarta, antagandehandlingar
Illustrationskarta, antagandehandlingar
Samrådsredogörelse
Granskningsutlåtande
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§ 164

Val efter Mircea Nitescu (M) som ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden, KS 2020/303
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden vid nästa 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Mircea Nitescu (M) valdes till ledamot i barn- och utbildningsnämnden på 
kommunfullmäktiges möte den 2020-08-25, KF § 132. Behov av fyllnadsval 
föreligger nu.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-29                                                                    
Kommunfullmäktige 2020-08-25, § 132                                             
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§ 165

Val efter Jesper Koch (SD) som ledamot i 
socialnämnden, KS 2020/352
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse Claës-L Ljung (SD) som ledamot i socialnämnden.

Beskrivning av ärendet
Jesper Koch (SD) har 2020-08-25, KF § 133 beviljats entledigande från 
uppdraget som ledamot i socialnämnden. Fyllnadsval föreligger nu.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-29                                                                           
Kommunfullmäktige 2020-08-25, § 133                                             
Avsägelse 2020-08-03
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-09-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 166

Val efter Tim Hedin (SD) som ledamot i barn- och 
utbildningsnämnden, KS 2020/361
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse Tex Olausson (SD) som ny ledamot i barn- och 
utbildningsnämnden.

Beskrivning av ärendet
Tim Hedin (SD) har 2020-08-25, KF § 135 beviljats entledigande från 
uppdraget som ledamot i barn- och utbildningsnämnden. Förslag till 
fyllnadsval föreligger nu.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-29
Kommunfullmäktige 2020-08-25 § 135                                             
Avsägelse 2020-08-21
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2020-09-29

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 167

Meddelanden och anmälningar, KS 2020/9
Beskrivning av ärendet
Beslut från kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-08-20 § 115 angående 
medborgarförslag – Utomhuspool i Falkenberg. KS 2019/387

Beslut från kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-08-20 § 116 angående 
medborgarförslag – Konst på offentliga platser. KS 2019/397

Beslut från kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-08-20 § 117 angående 
medborgarförslag – Belysa byggnader och grönområden. KS 2019/386

Beslut från kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-08-20 § 118 angående 
medborgarförslag – Rensa ”Norsan” en del av Glommens strand från tång, 
lukt och flugor. KS 2019/428

Länsstyrelsens beslut 2020-08-31 utvisande att Josefine Hedin (SD) utsetts 
till ny ledamot i kommunfullmäktige efter Christer Hedin (SD) samt som ny 
ersättare Tim Hedin (SD). KS 2020/360 

Länsstyrelsens beslut 2020-08-31 utvisande att Roger Valestam (SD) utsetts 
till ny ledamot i kommunfullmäktige efter Daniel Bäckman (SD) samt som 
ny ersättare Christer Jarlow (SD). KS 2020/364

Beslut från servicenämnden 2020-08-27 § 76 angående uppdrag om att låta 
äldre och unga mötas på lunchen. KS 2018/451  
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NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Sammanträdesdatum: 2020-09-29  Bilaga KF § 146 
Ärende: Motion – Rensning av Ätran samt skyddsjakt på skarv. KS 2019-520 
 
 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S) 
 

X    Mikael Salomonsgård (S) X    

Rebecka Kristensson (S) 
 

X    Aida Birinxhiku (S) X    

Peter Dygården (S) X    Mikael Hallberg (V) X    

Kerstin Rosell (S) 
 

X    Anita Gidén (V) X    

Bengt Hackberg (S) 
 

X    Rie Boulund (M)   X  

Christina Johansson (S) X    Johan Palmgren (M)   X  

Anneli Andelèn (C)  X   Göran Janko (M)   X  

Per Johansson (C) 
 

 X   Gun Marie Stenström (M)   X  

David Andersson (C)  X   Bo Gustafsson (M)   X  

Anna Andersson (C)  X   Gert Persson (M) X    

Tore Holmefalk (C)  X   Lotta Johansson (L) 
Kjell Birgersson 

X    

Petra Eriksson (C) 
Lena Carlbom 

  X  Jonathan Esbjörnsson (L) X    

Marcus Dufwa (S) X    Lars Fagerström (L) X    

Lars-Olof Nilsson (S) X    Markus Jöngren (MP) X    

Björn Jönsson (S) X    Georgia Ferris (KD) X    

Yvonne Nilsson (S) X    Emily Crowe (KD) X    

Mikael Svensson (S) X    Sara-Lena Bjälkö (SD)   X  

Connie Kristensson (S) 
 

X    Stefan Johansson (SD) 
Lennart Nilsson  

  X  

Ninni Gustavsson (M) X    Kerstin Klang (SD)   X  

Lars Agbrant (M) X    Anders Jansson (SD)   X  

Stig Agnåker (C) 
 

 X   Roger Valestam (SD) 
Christer Jarlow 

  X  

Anette Ivarsson (C)  X   Josefine Hedin (SD)   X  

Shlomo Gavie (C)  X   Yen Gunnarsson (S) 
1:e vice ordf 

X    

Maria Larsson (C)  X   Charlotta Jonson (M)  
2:e vice ordf 

X    

Dahn Persson (S) 
 

X    Jan Dickens (S)  
ordf 

X    

Gabriella Hulander (S) X     
                              Summa 

30 9 12 0 

 



NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Sammanträdesdatum: 2020-09-29  Bilaga KF § 156 
Ärende: Redovisning av uppdrag – Ökad HBTQ-kompetens bland kommunens anställda. KS 2014-297 
 
 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S) 
 

X    Mikael Salomonsgård (S) X    

Rebecka Kristensson (S) 
 

X    Aida Birinxhiku (S) X    

Peter Dygården (S) X    Mikael Hallberg (V) X    

Kerstin Rosell (S) 
 

X    Anita Gidén (V) X    

Bengt Hackberg (S) 
 

X    Rie Boulund (M) X    

Christina Johansson (S) X    Johan Palmgren (M) X    

Anneli Andelèn (C) X    Göran Janko (M) X    

Per Johansson (C) 
 

X    Gun Marie Stenström (M) X    

David Andersson (C) X    Bo Gustafsson (M) X    

Anna Andersson (C) X    Gert Persson (M) X    

Tore Holmefalk (C) X    Lotta Johansson (L) 
Kjell Birgersson 

X    

Petra Eriksson (C) 
Lena Carlbom 

X    Jonathan Esbjörnsson (L) X    

Marcus Dufwa (S) X    Lars Fagerström (L) X    

Lars-Olof Nilsson (S) X    Markus Jöngren (MP) X    

Björn Jönsson (S) X    Georgia Ferris (KD) X    

Yvonne Nilsson (S) X    Emily Crowe (KD) X    

Mikael Svensson (S) X    Sara-Lena Bjälkö (SD)  X   

Connie Kristensson (S) 
 

X    Stefan Johansson (SD) 
Lennart Nilsson  

 X   

Ninni Gustavsson (M) X    Kerstin Klang (SD)  X   

Lars Agbrant (M) X    Anders Jansson (SD)  X   

Stig Agnåker (C) 
 

X    Roger Valestam (SD) 
Christer Jarlow 

 X   

Anette Ivarsson (C) X    Josefine Hedin (SD)  X   

Shlomo Gavie (C) X    Yen Gunnarsson (S) 
1:e vice ordf 

X    

Maria Larsson (C) X    Charlotta Jonson (M)  
2:e vice ordf 

X    

Dahn Persson (S) 
 

X    Jan Dickens (S)  
ordf 

X    

Gabriella Hulander (S) X     
                              Summa 

45 6 0 0 
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